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Anslaget sätts upp 30 maj 2018 
Tid för laglighetsprövning 30 maj 2018 – 20 juni 2018  
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
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Sammanträdesdatum 21 maj 2018 
Anslaget sätts upp 22 maj 2018 
Tid för laglighetsprövning 22 maj 2018 – 12 juni 2018  
Anslaget tas ned 13 juni 2018 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Oliver Rykatkin T  

Cathrin Bergenstråhle X  Eric Lindahl T  

Tobias Nässén X  Christina Rinman -  

Eva Öhbom Ekdahl X  Christof Borgström T From § 136  

Filip Wiljander X From § 136  Gun Lingberth N From § 131 

tom 159  

Ylva Sandström -  Monica Segerman -  

Peter Zethreus X From § 136  Helena Söderqvist -  

Helene Skantze X  Kristiina Rittel -  

Lars Stenholm X  Lena Gatenborg N  

Sofia Fölster -  Kjell Eurén -  

Johan Hiller X From § 136  Margareta Hjelmstad N From § 136  

Vilma Mori Aguilar X  Angela Berglund N From § 127 

tom 135 

Pernilla Hsu Båberg X From § 136     

Richard Wendt X     

Lotta Riedel X From § 133     

Magnus Sjöqvist X From § 136     

Sebastian Ridderskans X     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn X     

Annika Jung X     

Anna Kjellin Flory -     

Eivor Örenmark X     

Bo Bergkvist X     

Petter Larsson X     

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X From § 131  Anna-Karin Boréus -  
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Monica Brohede Tellström X  Gertrud Lindgren -  

Stefan Saläng X  Lena Linnerborg N  

Louise Granath X From § 136     

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Ingmar Sahlgren N  

Hans Peters X Karin Rappsjö 
Emanuelli 

-  

Håkan Ekengren X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N  

Lydia Liu X Birgitta Husén N  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Ella Tegsten T  

Anita Johansson X  Pia Ellström -  

Espen Bjordal X  Carl-Magnus 
Grenninger 

-  

Helena Westerling X  Lena Rönnerstam -  

Mattias Qvarsell X  Noor Rahman Sherzad -  

Martin Hellströmer X  Ann Olsson -  

Gunnel Nyman Gräff X     

Maria Raner X     

Andreas Falk -     

Majvie Swärd X     

Erik Svanfeldt X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell -  Per Chrisander T  

Sidney Holm X  Desha Svenneborg -  

Louise Ollivier X  Nina Piroth -  

Lisskulla Zayane X  Alrik Altvall -  

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Ninni Lindberg X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak T  

Bosse Ståldal -  Staffan Waerndt -  

Efsom Goitom X From § 131     
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Mikael Carlsson X From § 130     

Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson X From § 127 tom 

139 

Agneta Johansson T  

Birgit Hansson X  Ronald Eriksson -  
Borna S. Rowshani X     
Sverigedemokraterna (SD)      

David Bergquist X  Esa Örmä N  

Åsa Nyberg X  Vakant    
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§ 127 KFKS 2014/825-113 

Ny ersättare (V) i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Ronald Eriksson till ny ersättare. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 128 KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Nacka kommunfullmäktige från Christof Borgström (M)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Christof Borgströms begäran om entledigande och 
överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 129 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Cathrin Bergenstråhle och Gunnel Nyman Gräff att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 21 maj 2018 i Nackasalen och 
den 29 maj 2018 kl 16.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 130 Dnr KFKS 2018/542 

Enkel fråga – Fotbollstältet vid Nacka IP 
Enkel fråga den 21 maj 2018 av Khashayar Farmanbar (S) till kommunstyrelsens 
ordförande 
 

Beslut 
Den enkla frågan får ställas. 
 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 131 Dnr KFKS 2018/421 

Interpellation – Förlängd byggtid i tunnelbaneavtalet 
Interpellation den 23 april 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 132 Dnr KFKS 2018/418 

Interpellation – Meddelarskydd på Nackas privata 
bibliotek 
Interpellation den 23 april 2018 av Rolf Wasteson (V) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 

Protokollsanteckning 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet varit emot privatiseringen av biblioteken hela tiden. Vi har sett risk för ett 
antal problem. Bokinköp, samarbete kring program och satsningar, inte minst just 
biblioteken som en viktig arena för demokratin. Det var dåligt att kommunen inte tänkte på 
frågan om meddelarfrihet vid upphandlingen.  
I svaret skrivs ”Det kan finnas svårigheter för Nacka kommun att i efterhand, efter 
genomförd upphandling, kräva tillämpning av meddelarskydd, inte minst om det bedöms 
påverka ekonomi och förutsättningar för avtalets genomförande.” 
Nej, just det, det är ju precis vad vi påpekar. Det talar emot privatiseringen men när den nu 
ändå görs så borde kravet ha ställts om avtalsreglering. När nu det missats så borde 
kommunen försöka få företagen att ställa upp på det ändå. Vill de visa sig seriösa så borde 
de acceptera –det borde heller inte vara någon kostnad för dem. Skulle de säga nej så visar 
det väl snarast på att företagen inte är seriösa nog i sin relation till de anställda att de borde 
fått förtroendet att sluta avtal. 
 
Lag är starkare än avtal, det är precis vad vi hävdat i många år. Men i brist på lag så har vi, 
bl a i budgetsammanhang, krävt att kommunen i alla sammanhang där man sluter avtal med 
entreprenörer och i kundvalet just ställer sådana krav så att det regleras i avtal mellan 
kommunen och företagen. Ett flertal kommuner ställer krav på att avtalsreglera 
meddelarfrihet, Nacka kan göra det också. 
 
Hans Peters skriver i svaret att ”någon konflikt/missnöje eller problem på 
Dieselverkstaden AB´s tre bibliotek i detta avseende inte har uppmärksammats” och menar 
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att därmed så är det inte så viktigt att meddelarfriheten inte gäller för dem. Men när Hans 
Peters skriver så, så verkar han inte förstå vad det handlar om. Utan meddelarfrihet så är 
det mycket missförhållanden som – det är ju just det som meddelarfriheten behövs för, det 
är naivt att påstå något annat. 
 
Vi vill påminna om Sveriges långa tradition av tryckfrihet, den första lagen tillkom redan 
1766. Högeralliansens inställning till frågan visar att det är så ideologiskt viktigt att 
privatisera och ha marknadslösningar att grundläggande demokratiska rättigheter kommer i 
kläm. Meddelarfriheten ses ofta som ett grundfundament i yttrandefriheten. Och det är det 
som nu alliansen vill sätta sig över.” 
 
- - - - - 
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§ 133 Dnr KFKS 2018/420 

Interpellation – Nacka kommuns tillsynsverksamhet 
Interpellation den 23 april 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2018/419 

Interpellation – Rikshems byggande av hyreslägenheter i 
Nacka 
Interpellation den 23 april 2018 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 135 Dnr KFKS 2018/423 

Interpellation – Läget i Nackas skolbibliotek 
Interpellation den 23 april 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 136 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (V) för tiden intill utgången av 
2019  

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 83 
Ärendet bordlades. 
Ärendet justerades omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 137 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (M) för tiden intill utgången av 
2019  

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 89 
Ärendet bordlades. 
Ärendet justerades omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 138 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald 100 % från Godwyll 
Osei-Amoako (S) samt val av ny deltidsengagerad 
förtroendevald 100 % för tiden intill utgången av 2018  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald 100 % väljs Martin Rundkvist, Vantvägen 9, 133 
44 Saltsjöbaden. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 139 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
fritidsnämnden från Christof Borgström (M) samt val av 
ny ersättare för tiden intill utgången av 2018  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 140 KFKS 2017/19, 2017/428 

Exploateringsredovisning tertial 3 2017  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen i tjänsteskrivelsen till protokollet. 
  

Ärendet 
Exploateringsverksamheten har ett samlat ansvar för att projektleda exploatering av mark 
för bostäder och verksamheter och nödvändig infrastruktur inom kommunen.  
 
Den totala projektbudgeten för hela exploateringsportföljen, inklusive markförsäljning, 
uppgår till drygt 1,1 miljarder kronor, vilket är ett negativt netto. Totalt sett förväntas 
exploateringsportföljen generera ett överskott fram till 2030.  
 
Under år 2017 har exploateringsenheterna Nacka och Nacka stad haft inkomster på 97 
miljoner kronor och utgifter på 387 miljoner kronor kopplat till pågående 
stadsbyggnadsprojekt. Detta ger ett underskott för året på 290 miljoner kronor. Detta 
kommer att kompenseras framöver med markintäkter. 
 
I tertialbokslut 3 2017 fanns inga förslag om att nya investeringsmedel skulle beviljas för 
arbete med pågående stadsbyggnadsprojekt. Detta kommer ske i samband med 
tertialbokslut 1 2018. I detta ärende lämnas en övergripande information om ekonomisk 
utveckling under år 2017. I bilaga 1 till tjänsteskrivelsen redogörs för väsentliga händelser år 
2017. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 145 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 mars 2018 
Bilaga 1 Väsentliga händelser inom stadsutvecklingen under år 2017 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 145 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera informationen i tjänsteskrivelsen till 
protokollet.  
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Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), att projekten 
Morningside Marina (9535), Ryssbergen (9256) och Österleden (9130) skulle utgå ur 
exploateringsredovisningen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Rolf Wastesons yrkande och bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om avslag mot Rolf Wastesons 
yrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 47 röster för Mats Gerdaus yrkande och 10 röster för 
Rolf Wastesons yrkande. Fyra ledamöter avstod. Kommunfullmäktige hade således bifallit 
Mats Gerdaus yrkande om avslag. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 
I enlighet med Mats Gerdaus yrkande beslutade kommunfullmäktige bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”I den sammanlagda exploateringsstrategin finns exploateringsplaner som inte nämndes i 
ärendet med. Miljöpartiet ser stora brister i projektet Morningside Marina och i detaljplanen 
för Ryssbergen. Vad gäller Östlig förbindelse vill Miljöpartiet se en förbindelse som 
transporterar människor. Det rör sig om en utredning för en kapacitetsstark urban linbana, 
fler tvärförbindelser på vatten och en förlängning av tunnelbanan så att den inte slutar mitt 
i staden, utan fortsätter även längre ut till Nacka, och inte att arbeta för fler 
vägförbindelser.” 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Vänsterpartiet vill att följande tre exploateringsprojekt utgår: 
Österleden/östlig förbindelse är en reminiscens av en förgången tid bilen stod för 
framtidshoppet. Nu vet vi att bilen istället är en klimatrisk och att den tar väldigt mycket 
mark, mark som mycket bättre behövs för bostäder, arbetsplatser och gröna stråk. 
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Österleden kommer att medföra en kraftigt ökad biltrafik och öka på trafikinfarkten i 
Stockholm. Leden är ju en led in till innerstan, inte en led förbi. 
Projektet Ryssbergen vill vi också ska utgå. Ryssbergen är på många sätt ett viktigt område 
att skydda. Det är en unik storstadsnära urskog med stor biologisk mångfald. 
Naturreservatsbildning är på gång och att då ta en betydande del av området och bygga på 
är helt fel. De bostäder och verksamhetslokaler som är tänkta här bör istället kunna byggas 
längre österut. 
 
Bostadsbebyggelsen i Morningside marina har dåliga miljökonsekvenser och är långt ifrån 
den bostadsbebyggelse som Nacka så väl behöver.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Trots att investeringsbudgeten förväntas ge ett överskott fram till år 2030 så bidrar inte de 
förväntade intäkterna att lösa problemen för de många som inte så lätt tar sig in på 
bostadsmarknaden. När jag var ute och valarbetade idag så hörde jag av en kvinna att den 
yngsta dottern bodde i en etta utan riktigt kök som kostade över 9.000 kr, i en del av Boo. 
Huset var egentligen inte avsett för lägenheter utan för verksamheter och kontor. En något 
samvetslös husägare tjänar bra på att på detta sätt få in stora pengar som han troligen inte 
skattar för. Det senare antagandet grundar sig på att de boende inte får uppge sina adresser 
där de bor. Denna marknad är vad som erbjuds Nackas ungdomar som inte har en stor 
sparad slant och en relativt hög fast inkomst. Den samlade exploateringen i Nacka löser 
inte detta problem oavsett hur många lägenheter för högavlönade som bjuds ut på en 
vikande marknad. Med en mer progressiv inriktning så skulle Nacka kunna slå in på en 
annan väg och hitta bättre former än att ständigt tjäna storkovan på intäkter som ger 
Sveriges dyraste markavgifter och högsta bostadsavgifter.” 
 
- - - - - 
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§ 141 Dnr KFKS 2016/704 

Revidering av Nacka kommuns översiktsplan ”Hållbar 
framtid i Nacka” 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar reviderad översiktsplan med justeringar i enlighet med beslut i 
stadsutvecklingsutskottet den 10 april 2018. 
 

Ärende 
Revideringen av översiktsplanen utgår från kommunfullmäktiges beslut i juni 2016 om 
översiktsplanens aktualitet. Avsnitten om vision, mål och strategier har behållit rubriker 
och huvudsakligt innehåll, men uppdaterats vid behov. Kvantitativa och mätbara mål har 
införts för bostäder och arbetsplatser. 
 
De viktigaste förändringarna i mark- och vattenanvändningen är den ändrade 
användningen för Bergs gård (f.d. Bergs oljehamn), delar av Dalkarlsängen i Boo och ett 
mindre verksamhetsområde vid Tyresövägen. En del av Gröna dalen är utredningsområde. 
Det innebär även justerade gränser och ändrade riktlinjer utifrån beslutade planprogram 
och naturreservat.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 146 
Tjänsteskrivelse, enheten för strategisk stadsutveckling den 22 mars 2018, rev 26 april 2018 
Utlåtande, mars 2018 
Översiktsplan för Nacka kommun, antagandeversion mars 2018 
Översiktsplanens underlag, antagandeversion mars 2018 
Miljö och- hälsokonsekvensbeskrivning, antagandeversion mars 2018 
Översiktsplanens karta, antagandeversion mars 2018 
Länsstyrelsens granskningsyttrande 
Samrådsredogörelse, augusti 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 146 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta reviderad översiktsplan med 
justeringar i enlighet med beslut i stadsutvecklingsutskottet den 10 april 2018. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson 
(KD) och Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till 
Socialdemokraternas ändringar i den reviderade översiktsplanen enligt bilaga 1 till 
protokollet.  
 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), bifall till 
Vänsterpartiets ändringar i den reviderade översiktsplanen enligt bilaga 2 till protokollet. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till följande ändringar i den reviderade översiktsplanen: 
 
-Uppfyllnad av Nackas miljömål frisk luft och klimatpåverkan behandlas bättre i planen. 
 
-Ryssbergen utgår som tät stadsbebyggelse och kvarstår som natur. 
 
-Gröna dalen och området söder om Saltsjöbadsleden (U1) utgår Som utredningsområde. 
 
-Arbetsplatsområden nära Tyresöleden (A9, A10) ersätts med utredningsområden. 
 
-Planen utökas med att bättre beskriva påverkan på trafiken. 
 
-Skvaltans trafikplats och Kvarnholmens trafikplats ska utredas först och därmed inte 
markeras som "utbyggnad vägnät" i översiktplanen. 
 
Cathrin Bergenstråhle yrkade avslag på alla ändringsyrkanden. 
 

Beslutsgång 
I enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande avslog kommunfullmäktige Khashayar 
Farmanbars, Rolf Wastesons och Mikael Carlssons yrkanden. 
 
I enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande beslutade kommunfullmäktige bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp. 
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Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Med en översiktsplanering ska vi få till en så bra fysisk miljö som möjligt i Nacka. Var det 
byggs och hur mark- och vattenområden används är aspekter vi tittar på för att få en bra 
helhet och en hållbar utveckling. Här ska ingå en planering med fokus på kollektivtrafik, 
gående och cyklister, hyresrätter för mer blandade boendeformer och strategier för att ta 
hand om dagvatten. Miljöpartiet ser att det brister på dessa områden och saknar här 
övergripande strategier.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Mycket i översiktsplanen är bra men Vänsterpartiets främsta invändning avser frågor om 
hållbarhet. Planen beskriver ekologisk, ekonomisk och social hållbarhet. Vår uppfattning är 
att kommunens, dvs alliansens, prioritetsordning är först ekonomisk hållbarhet, sedan 
ekologisk och sist och tyvärr minst, social hållbarhet 
 
Nacka är enligt SCB, men även andra mätningar, en av Sveriges mest segregerade 
kommuner. Nacka på jumboplats avseende hyresbostäder bland landets 30 största 
kommuner. Enligt SCB är andelen hyresbostäder i flerbostadshus 13,3%.  Och andelen har 
minskat, sedan 2012 från 16,8%, redan det riktigt uselt. Med den andel hyresbostäder som 
ska byggas framöver enligt plan så kommer inte andelen att öka, tvärtom. Vänsterpartiet vill 
att andelen hyresbostäder ökar, till minst 1/3 av Nackas totala mängd bostäder samt att 
dessa bostäder ska ha en hyresnivå som gör att de kan efterfrågas av unga och personer 
utan hög inkomst. 
 
Sammanfattningsvis struntar kommunen i social hållbarhet stort i detaljplaner. För privata 
exploatörer är det inte så intressant, de bygger och drar sedan, kommunen och medbogarna 
ska sedan leva med det som är byggt. Så det är viktigt att verkligen ställa krav på det i 
detaljplaner och därför behöver det också skärpas i översiktsplanen. 
Men även när det gäller ekologisk mångfald finns en hel del att önska. Vi ser att när de 
kommersiella krafterna får spela så är den bilogiska mångfalden t ex inte så viktig. Ett 
flagrant exempel på detta är att kommunen nu inom ramen för bygget av Nacka stad avser 
att bebygga en del av Ryssbergen som är något så unikt som en tätortsnära urskog med just 
en stor biologisk mångfald. Därför anser vi att det uttryckligen bör framgå av 
Översiktplanen att Ryssbergen inte är ett område för exploatering.  
 
Som en del av den ekologiska hållbarheten så faller även klimatbelastning av trafiken. 
Nacka har som mål att andelen kollektivtrafikanter ska öka men då gäller det också att ta 
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konsekvenserna av det. Österleden är ett projekt som kommer att medföra ökad biltrafik - 
byggandet av trafikleder kommer att ta än mer mark till förfogande för trafiken, mark som 
vi istället behöver för bostäder, allmänna platser och gröna lungor.  
 
Nacka kommer att få allt mer problem med dagvatten när Nacka stad och andra 
bostadskoncentrat byggs. En plan är att skicka ut dagvattnet i Järlasjön och rena det där i 
en bassäng, med stora konsekvenser för sjön som redan har allvarliga nedsmutsnings- och 
övergödningsproblem. Planerna på reningsbassängen i Kyrkviken, som dessutom kommer 
att bygga över en stor del av vikens öppna yta, måste läggas ner. Istället bör någon annan 
lösning aktualiseras, det vi ser som rimligast är att leda ut dagvattnet, efter rening i en 
tunnel mot Saltsjön.” 
 
- - - - - 
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§ 142 Dnr KFKS 2016/742 

Strategi för ett drogfritt Nacka för unga 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar stadsledningskontorets förslag Strategi för ett drogfritt Nacka 
för unga. 
 

Ärendet 
Kommunen ska ha en strategi som har fokus på ett drogfritt Nacka för unga. Det finns 
redan en strategi på nationell nivå antagen av riksdagen och en på regional nivå som 
omfattar såväl unga och vuxna. Med den problembild som finns i Nacka med högt 
missbruk hos unga av droger i jämförelse med andra kommuner, behöver kommunen sätta 
fokus på ett drogfritt Nacka för unga. Det ska var nolltolerans mot narkotika, dopning och 
alkohol vad gäller barn och unga. För att nå denna målsättning måste alla vuxna verka för 
den och vara förebilder, inte minst alla som verkar i verksamheter som finansieras av 
kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 102 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 102 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 januari 2018, rev 26 mars 2018 
Strategi: Ett drogfritt Nacka för Unga 
Nationella ANDT-strategin 
Regionala ANDT-strategin 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 102 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 102 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta stadsledningskontorets förslag  
strategi för ett drogfritt Nacka för unga. 
Kommunstyrelsen noterade att den tidigare ANDT-strategin (alkohol, narkotika, droger 
och tobak) löpte ut vid årsskiftet 2016-2017. 
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Yrkanden 
Christina Lorne (C) yrkade, med instämmande av Tobias Nässén (M), Helene Skantze (M), 
David Bergquist (SD), Espen Bjordal (S), Shahin Malak (NL), Lisskulla Zayane (MP), 
Agneta Johansson (V) och Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Espen Bjordal (S) yrkade som tillägg, med instämmande av Shahin Malak (NL) och Agneta 
Johansson (V), att strategin skulle förtydligas med krav på skolor som uppbär arbete för att 
förhindra att droger brukas på Nackas skolor. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Christin Lornes yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Espen Bjordals tilläggsyrkande och fann att det hade 
avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 25 röster för Espen 
Bjordals yrkande och 36 röster mot det. Espen Bjordals yrkande hade således avslagits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
 

Protokollsanteckningar 
Espen Bjordal lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
I protokollsanteckningen instämde Agneta Johansson för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”ANDT strategin är ett mycket viktigt dokument men för att vi ska nå framgång behöver 
vi en strategi som visar på handlingskraft. Det saknas inte utmaningar när det gäller dessa 
frågor i Nacka. I Stockholmsenkäten mäter högstadie- och gymnasieungdomars drogvanor 
att Nackas elever gymnasister hör till en av dem i länet som oftast provar narkotika. De hör 
också till dem som konsumerar mest alkohol. 
 
I en strategi på denna nivå måste det finnas en tydlig koppling mellan strategins mål och 
syfte och hur och vem som gör vad. Tyvärr finns inte det i detta dokument för det finns 
inte ett enda konkret förslag på hur vi ska nå målet med ett drogfritt nacka för unga. 
Denna strategi är en instruktion i hur vi tillämpar principen om fria och självständiga 
verksamheter mer än att ta frågan om problematiken kring barnens situation på allvar. Vi 
tycker också att det är beklagande att frågan om arbetet med lokal ANDT strategi i Nacka 
inte ingår inom utbildningsnämnden ansvarområde att nämnden således frånsäga sig 
ansvaret från detta viktiga arbete. Detta trotts att en enad socialnämnd i Nacka då 
förespråkar en upptrappning genom en nämndövergripande styrgrupp.” 
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Shahin Malak lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Egentligen borde det inte stå ”ett drogfritt Nacka för unga”. Helst borde Nacka vara 
drogfritt för alla åldrar. Nackalistan vill genom sin mångåriga kampanj för att få 
socialassistenter/fältassistenter stationerade i Nackas olika kommundelar, förbättra läget 
och ännu mer aktivt arbeta mot droger bland unga. En hel del görs men problemet har följt 
Nacka under många år så mer behöver göras idag. En större påverkan på föräldrar, med 
start redan i barnens mellanstadieålder, skulle kunna vara en aktiv del. Problem med droger 
är ofta störst i områden med god tillgång till alkohol och pengar som sedan kan vara 
inkörsporten för användande av droger. Nackalistan är positiva till alla försök att förbättra 
läget inom detta område.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Den ökande droganvändningen bland unga är oroande. Vi moderater vill se nya krafttag 
för att vända utvecklingen. En hel del kan göras lokalt i förebyggande syfte i skolor och 
föreningar och vi har också anslagit extra pengar för detta både i årets ”trygghetspaket” och 
tidigare till socialnämnden. Vi ser dock att även ökade statliga insatser måste till. Det 
handlar t ex om tydligare prioritering av drogmissbruk och drogrelaterade brott inom 
polisen, skärpt gränskontroll som försvårar införsel av narkotika och skärpt lagstiftning 
mot langning och att göra det enklare att ”familjeklassa” nya narkotikapreparat. Sådana 
förslag har moderaterna lagt i riksdagen.  
 
S vill att skolorna särskilt ska lyftas fram i strategin. Skolorna har förvisso en mycket viktig 
roll, men samtidigt sker en stor del av det drogförebyggande arbetet redan där. Vi vill inte 
begränsa arbetet till det som sker under skoltid, därför tycker vi att det är bra att strategin 
riktar sig brett till alla som driver verksamheter på uppdrag av eller finansieras av Nacka 
kommun. Där inkluderas både kommunala och fristående skolor men även 
idrottsföreningar, kulturskolor, arbetsplatser med kommunala sommarjobbande ungdomar, 
simhallar och andra. Vi involverar alla i kampen mot narkotikamissbruk. Vi ser fram emot 
regelbunden uppföljning av arbetet, i enlighet med vad vi också yrkade i utskottet.” 
 
- - - - - 
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§ 143 Dnr KFKS 2017/1118 

Program för konst och kultur i det offentliga rummet 

Beslut 
Kommunfullmäktige återremitterar Program för konst och kultur i det offentliga rummet, 
med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen, till 
kommunstyrelsen för att inhämta synpunkter från bl a Statens konstråd, KRO och 
Konstfrämjandet för att få en vidare syn på ärendet. 
 

Ärende 
Ett samlat styrdokument har tagits fram för utveckling av och konst i det offentliga 
rummet och tillgänglighet till den konst som finns i Nackas offentliga rum. Programmet 
bygger på en sammanvägning av de två metoder som tillämpas idag, Konsten att skapa stad 
och Öppna konsten. Konsten att skapa stad har en starkare betoning på medskapande och 
användning av konst och kultur för att utveckla Nacka som geografiskt område.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 148 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 april 2018 
Förslag till program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Inventering Öppna Konsten 
Kulturnämndens beslut den 13 februari 2018, § 8 
Natur- och trafiknämndens beslut den 20 februari 2018, § 27 
Yttrande från natur- och trafiknämnden 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 148 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar föreslaget program för konst och kultur i det offentliga rummet. 
Det innebär att reglementena för kommunstyrelsen, kulturnämnden och natur- och 
trafiknämnden ändras enligt följande. 

1) Kommunstyrelsen  
A. § 2 punkten H6 (ny) 

Ansvara för ”Konsten att skapa stad och ”Konsten att skapa konst i hela 
Nacka” i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 
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B. § 2 punkten I, tillägg i 1. 
… inklusive konst och kultur i det offentliga rummet i enlighet med 
programmet för konst och kultur i det offentliga rummet. 

2) Kulturnämnden 
A. § 2 punkten B 14 utgår. 
B. § 2 punkten B 14 (ny lydelse) 

Ansvara för Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

C. § 2 punkt B15 (ny)  
D. Ansvara för dokumentation och tillgänglighet till konst i offentliga rum 

genom den Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

3) Natur- och trafiknämnden 
A. § 2 B, ny punkt 2, övriga får ny numrering. 

Ansvara för drift och underhåll av konst i offentliga rum som nämnden i övrigt har ett 
driftsansvar för i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga rummet 

Arbetet med genomförandet av programmet för konst och kultur ska återrapporteras till 
kommunstyrelsen årligen och bör innehålla en redovisning av vilka kulturella begivenheter 
som genomförts och vilka konstnärliga verk som kommit på plats, samt kostnaderna för 
detta. 
 

Yrkanden 
Oliver Rykatkin (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Mats Granath (L), bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 
 
Birgit Hansson (V) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), Mattias Qvarsell 
(S) och Louise Olivier (MP), att ärendet i första hand skulle återremitteras för att inhämta 
synpunkter från bl a Statens konstråd, KRO och Konstfrämjandet för att få en vidare syn 
på ärendet. 
 
I andra hand yrkade Birgit Hansson, med instämmande av Christina Ståldal, Mattias 
Qvarsell och Louise Olivier, att kulturnämnden skulle vara huvudman och att 1 procent av 
varje byggbudget skulle gå till konstnärlig utsmyckning. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Birgit Hanssons yrkande om återremiss och fann att 
det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster för 
Birgit Hanssons yrkande och 25 röster mot det. Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 
5 kap 36 § kommunallagen, hade kommunfullmäktige således beslutat att återremittera 
ärendet i enlighet med Birgit Hanssons yrkande. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista 3 

 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Kulturen ska finnas där människor är. Det innebär att vi ska ha nära till kulturverk-
samheter, oavsett var vi bor. Men det innebär också att vår närmiljö ska förses med konst. 
Miljöpartiet vill att en procent vid ny-, om- och tillbyggnader ska gå till att förse offentliga 
utrymmen med konst eller konstnärlig gestaltning.  
Platsspecifik offentlig konst kan spela en viktig roll i stadsutveckling och för att lyfta 
områden. Miljöpartiet vill ha mer konst i lokalsamhället, därför vill vi lyfta fram lokala 
konstnärer och ge medborgarna stort inflytande över vilken typ av konst som väljs för just 
deras område. Vi vill också se konstformen graffiti accepterad i Nacka, något som den 
nuvarande Alliansen bromsar.” 
 
Birgit Hansson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiets yrkande om återremiss bifölls som en minoritetsåterremiss. Motiven för 
detta var framför allt att organisationer och myndigheter som KRO, Konstfrämjandet och 
Statens Konstråd m fl skulle kunna yttra sig över ärendet. 
 
Denna fråga är viktig, inte minst i dagens läge, när Nacka står inför en så pass stor 
utbyggnad som vi gör.Programmet är ambitiöst och Vänsterpartiet har följt arbetet genom 
processen. Vi ser ett antal problem, som belyses i denna protokollsanteckning. 
 
I Konsten Att Skapa Stad talas om konst, kultur och konstnärlig kvalitet, men uppdraget är 
otydligt - vad skall produceras, konst/arkitektur/evenemang? Allt från "oaser i byggkaos" 
till permanenta konstverk räknas in. Våra konstnärers synpunkter lyser med sin frånvaro. 
Delaktigheten, som det talas varmt om i programmet haltar betänkligt, när deras röst fattas. 
Nu har KFs beslut tack och lov räddat Nacka från att bli betraktade som oseriösa i denna 
fråga. 
 
Vi oroas över en instrumentalisering av konsten, som bara ökar de privata vinsterna och 
som därmed också hotar konstens egenvärde och frihet. Konsten måste vara en obunden 
kraft i samhället, den offentliga konsten har ett egenvärde och spelar en viktig roll i ett 
demokratiskt samhälle. 
 
Vänsterpartiets uppfattning är dessutom att Kulturnämnden ska fortsätta att vara 
huvudman, något som också Natur- och Trafiknämnden har föreslagit. Det förefaller något 
märkligt, att Kommunstyrelsen ska ha hand om denna speciella fråga tillsammans med det 
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övergripande uppdraget att styra och leda arbetet i all kommunverksamhet. Allt för mycket 
makt kommer att koncentreras till ett fåtal personer och dessutom till personer som har ett 
helt annat fokus i sitt dagliga arbete. 
 
Det talas mycket om delaktighet i programmet, vilket kan te sig väldigt sympatiskt. Men 
skrapar man på ytan, visar det sig att delaktigheten i huvudsak beskrivs i termer av 
samverkan med byggherrar o fastighetsägare. Vänsterpartiet har som en av våra absolut 
viktigaste frågor, att det ska finnas bra o billiga hyresrätter i Nacka, som en ingångsbostad 
för allt från våra ungdomar till våra nyanlända. Bestörta läser vi nu på kommunens hemsida 
i dokumentet "Konceptlogik" att målen för föreliggande program bla är "ökade 
markpriser" och "högre bostadspriser"! I stället för att se till kommuninnevånarnas bästa 
går Nacka kommun alltså byggaktörernas ärende och använder kommunala medel i syfte 
att bygga dyrare lägenheter. Tala om omvänd fördelningspolitik! 
 
I stället vill Vänsterpartiet, att enprocentsregeln återinförs, så att det i varje byggprojekt 
finns 1 procent av budgeten avsatt för offentlig konst. Detta ska också gälla privata aktörer, 
och medlen ska gå till offentlig konst i alla bostadsområden.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan motsätter sig uppdelningen av kulturverksamheten i två delar som inte har 
stöd av det ansvar och uppdrag som ligger inom kulturnämndens områden. Det visar att 
det finns en annan dold drivkraft för detta som inte hittills har redovisats. Denna 
uppdelning är inte populär inom kulturnämndens verksamhet och ger ett intryck av att 
tjänstemännen där inte har kompetens att arbete med de frågor som planeten för konst och 
kultur i det offentliga rummet ska göra. Ett slags misstroende som Nackalistan är 
främmande för. Vi är också främmande för det själlösa och kulturfattiga Joakim von 
Ankamålet för konsten med ökande värde på fastigheter och miljöer som en viktig del. Det 
är mycket lullull i texten och med en större förankring inom kulturnämndens 
verksamhetsområde så är Nackalistan övertygad om att resultatet av stadsbyggnation och 
konst blir betydligt bättre än utan.” 
 
- - - - - 
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§ 144 Dnr KFKS 2017/610 

Utredning om sommarjobbscheck 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarjobbscheck som subvention till 
enskilda arbetsgivare för att åstadkomma sommarjobb till ungdomar. 
 

Ärendet 
I mål och budget för 2017–2019 har arbets- och företagsnämnden fått i uppdrag av 
kommunfullmäktige att utreda ett eventuellt införande av sommarjobbscheck. Arbets- och 
företagsnämndens utredning visade att tänkbara sätt att göra detta var förenade med olika 
juridiska komplikationer. Ärendet har under beredningen återremitterats till arbets- och 
företagsnämnden för att kompletteras med en utredning om hur en platstjänst skulle kunna 
organiseras, vilka kostnaderna skulle bli, på vilket sätt jobbchecken lett till fler sommarjobb 
i Uppsala kommun och om förutsättningarna för detta skiljer sig åt från i Nacka kommun. 
Utredningen visar att en platstjänst kan organiseras genom att arbetsgivare och 
sommarjobbare matchas efter önskemål, erfarenhet och kompetens. Efter avslutat 
sommarjobb skickas en rapport om hur arbetet har gått och ersättning utbetalas till 
arbetsgivaren. Platstjänstlösningen skulle skapa en merkostnad genom personal- och 
systemkostnader på 650 000 kronor i förhållande till dagens lösning. Inhämtad information 
från Uppsala kommun visar att kommunen inte kan bedöma hur de subventionerade 
sommarjobben har påverkat ökningen av antalet privata sommarjobb. Sammantaget 
beslutas därför att en sommarjobbscheck inte ska införas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 103 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 103 
Arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 9 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 22 januari 2018 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 september 2017 § 121 
Arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017 § 59 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 103 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 103 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
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Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarjobbscheck som subvention till 
enskilda arbetsgivare för att åstadkomma sommarjobb till ungdomar. 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 9 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarjobbscheck som subvention till 
enskilda arbetsgivare för att åstadkomma sommarjobb till ungdomar. 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017 § 59 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarlovscheck som subvention till enskilda 
arbetsgivare för att åstadkomma feriejobb till ungdomar. 
 

Yrkanden 
Martin Hellströmer (L) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Eva Öhbom 
Ekdahl (M), Louise Ollivier (MP), Mats Granath (L) och Shahin Malak (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Birgit Hansson (V) yrkade att det skulle införas sommarjobbscheck. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Birgit Hanssons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Martin Hellströmers yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Granath (L) lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Liberalerna anser att sommarjobb är en viktig fråga för kommunen. Det första arbetet 
förbereder ungdomen för vad det innebär att förvärvsarbeta, och det ger ofta både 
erfarenheter, kontakter och referenser som i framtiden leder vidare till en jobbkarriär. 
Utredningen visar tyvärr att just sommarjobbscheck inte verkar vara ett bra sätt att utveckla 
Nackas arbete med sommarjobb, så vi får återkomma med andra förslag för att bredda 
utbudet av möjligheter för unga att få in en fot på arbetsmarknaden.” 
 
Martin Hellströmer lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”För oss Socialdemokrater det viktiga att så många som möjligt för chansen att få ett 
sommarjobb. Vi har bland annat lagt ett politikerinitiativ i nämnden för att utreda 
kostnader och ev. fördelar med att införa en sommarjobbsgaranti i kommunen. Vi har även 
dubblerat budgetramen till sommarjobben jämfört med vad majoriteten hade under 2017 i 
vår budget för 2018. Det innebär att om lika många ansöker om sommarjobb i år skulle alla 
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få ett jobb. Vi tror absolut att en sommarjobbscheck skulle kunna ha vart en del av 
lösningen och den verkar ha gett mer arbetstillfällen i Uppsala kommun. Vi ställer oss dock 
tveksamma om behovet av att bygga upp en kommunal platsbank för sommarjobb på 
privata företag.” 
 
Shahin Malak lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan är positiva till alla försök att utöka möjligheten att få ett sommarjobb för 
ungdomar och bifaller motionen.” 
 
Birgit Hansson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet har under ett antal år i våra budgetförslag ställt krav på att alla ungdomar 
ska kunna erbjudas sommarjobb genom kommunen. Vi har också motionerat om det men 
kraven har avslagits av alliansmajoriteten. Även om Vänsterpartiet inte är vän av 
checksystemet så är en sommarlovscheck ändå en möjlig dellösning på detta krav. 
Betydelsen av sommarjobb för ungdomar kan inte underskattas, det är både en väg in i 
arbetslivet och en bra och meningsfull sysselsättning under ett långt sommarlov. Det sätter 
också en guldkant på tillvaron för många ungdomar som inte kommer från familjer med 
ekonomiska förutsättningar för att kunna betala för aktiviteter mm under loven.  
 
Det finns ett flertal kommuner som erbjuder sommarjobb till alla ungdomar som vill ha, 
det år således ingen orimlighet att även Nacka skulle kunna erbjuda det. 
 
Utredningen handlar (dessutom) uteslutande om problemet med subvention till enskilda 
arbetsgivare. Vänsterpartiet menar, att det borde gå att hitta andra kreativa lösningar. Att 
via sommarjobb för ungdomar ge stöd till idrottsföreningar o andra föreningar skulle 
kunna vara en väg.” 
 
- - - - - 
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§ 145 Dnr KFKS 2018/343 

Ändring av ersättningsformer i kundval för hemtjänst, 
ledsagning och avlösning  

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Ersättning utgår, för en omställningstid om högst fyra dagar, med det checkbelopp 
som gäller för i vart enskilt fall beviljad insats, vid 

a. oplanerad frånvaro vid inläggning på sjukhus 
b. planerad hemgång från sjukhus som ställs in 
c. dödsfall. 

 
2. Ersättning utgår, motsvarande det gällande checkbeloppet, för en timme beviljad 

insats för genomförandesamtal med ny kund. 
 

3. Ersättning motsvarande det gällande checkbeloppet, utgår för utförd tid vid 
deltagande för att ta fram en samordnad individuell plan (SIP).  
 

De nya ersättningsvillkoren ska gälla från och med den 1 juni 2018. 
 

Ärende 
Äldrenämnden har gjort en översyn av ersättningen till anordnare inom kundvalet för 
hemtjänst, ledsagning och avlösning. Översynen avsåg 1) checkbelopp för bom- och 
omställningstid och 2) övriga förslag på insatser där checkbelopp kan utgå. Översynen har 
lett till tre ytterligare ersättningar. Det första är att ersättning ska kunna utgå under högst 
fyra dagar om en person oplanerat läggs in på sjukhus, en planerad hemgång från sjukhus 
ställs in och vid dödsfall. Det andra är att ersättning ska utgå för en timme när anordnaren 
har genomförandesamtal med en ny kund. Det tredje är att anordnaren får ersättning för 
den faktiska tid som den har medverkat för att ta fram en samordnad individuell plan (SIP). 
Beslutet berör även socialnämndens ansvar inom detta kundval och nämnden har tillstyrkt 
förslagen.  
Beslutet kopplas till kommunens övergripande mål om ”bästa utveckling för alla” och 
”stark och balanserad tillväxt”. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 147 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 april 2018 
Äldrenämnden den 28 mars 2018 § 17 
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Socialnämnden den 27 mars 2018 § 16 
Socialnämndens yttrande till äldrenämnden den 27 mars 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 147 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Ersättning utgår, för en omställningstid om högst fyra dagar, med det checkbelopp 
som gäller för i vart enskilt fall beviljad insats, vid 

a. oplanerad frånvaro vid inläggning på sjukhus 
b. planerad hemgång från sjukhus som ställs in 
c. dödsfall. 

2. Ersättning utgår, motsvarande det gällande checkbeloppet, för en timme beviljad 
insats för genomförandesamtal med ny kund. 

3. Ersättning motsvarande det gällande checkbeloppet, utgår för utförd tid vid 
deltagande för att ta fram en samordnad individuell plan (SIP).  

De nya ersättningsvillkoren ska gälla från och med den 1 juni 2018. 

Beslut i äldrenämnden den 28 mars 2017 § 17 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att checkbelopp utgår för omställningstid för beviljad 
tid under högst 4 dagar vid oplanerad frånvaro vid inläggning på sjukhus, vid 
planerad hemgång från sjukhus som ställs in och vid dödsfall. 

2.  Kommunfullmäktige beslutar att checkbelopp utgår för genomförandesamtal vid 
ny kund motsvarande 1 timme. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att checkbelopp utgår för utförd tid vid deltagande i 
(SIP) - samordnad individuell plan. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att de nya villkoren ska gälla från och med den 1 juni 
2018. 

Beslut i socialnämnden den 27 mars 2017 § 16 
1. 1.Socialnämnden tillstyrkte äldrenämndens förslag till beslut om ändrade villkor i 

kundvalet hemtjänst, ledsagning och avlösning. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), 
Ninni Lindberg (MP), Borna S. Rowshani (V), Mikael Carlsson (NL), Eivor Örenmark (M), 
Christine Lorne (C) och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Socialdemokraterna har funderingar kring s.k. Bomtid, och att det inte finns med i 
förslaget. Däremot kan vi instämma i att underlaget är för litet för att kunna ta beslut om 
det idag, och avvaktar därmed ang. just bomtid till beslutet som kommer senare. Vi vill 
också påminna om att socialdemokraterna inte var för beslutet om en enhetscheck när den 
infördes, utan var för en differentierad check. Det är inte rimligt med samma check för 
julafton som för en torsdagseftermiddag.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”En mer differentierad check kunde ge en mer rättvis budget för hemtjänstföretagen, vilket 
Nackalistan vill. Vi vet att de är mycket hårt ekonomiskt trängda i dagsläget.” 
 
- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2017/1045 

Uttag av gatukostnadsersättning 
Motion den 13 november 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att utreda möjligheten till en revidering 
av riktlinjerna av gatukostnadsersättning. 
  
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att den som bygger fler bostäder på en fastighet borde betala mer i 
gatukostnadsersättning än den som enbart bygger en bostad och att det borde vara tillåtet 
att stycka av sin fastighet i efterhand om man också betalar gatukostnadsersättning i 
efterhand. Enligt motionen skulle pengarna kunna skiftas ut till övriga fastighetsägare inom 
fördelningsområdet. Utredningen visar att förslagen inte har stöd av lagen och att uttag av 
gatukostnadsersättning fortsatt ska baseras på byggrätten och styckningsmöjligheterna i 
detaljplanen och inte vara beroende av om eller när byggrätten utnyttjas eller avstyckningar 
genomförs. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 105 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 105 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 3 mars 2018 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 105 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 105 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att utreda möjligheten till en revidering 
av riktlinjerna av gatukostnadsersättning.  
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Sidney Holms 
yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 41 röster för Cathrin Bergenstråhles yrkande och 19 
röster för Sidney Holms yrkande. En ledamot avstod. Kommunfullmäktige hade således 
bifallit Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 4 
 

Reservationer 
Majvie Swärd reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
Motionen tar upp en möjlig väg som är värt att utreda när det gäller gatukostnader. 
Förslaget i motionen hade blivit mer rättvist för fastighetsägarna. I tjänsteskrivelsen 
hänvisas till PBL men man har inte gått in närmare på lagtexten. Det har också hänvisats 
till ”riktlinjer som kommunstyrelsen beslutade om den 4 april 2016, § 128.” Riktlinjer som 
beslutas av kommunen kan också ändras av kommunen. Motionen borde ha fått en mer 
seriös behandling. Socialdemokraterna har sedan 2104 krävt en konsekvensutredning för 
övergång till gemensam finansiering av vägarna. Samt att de boende i de områden som idag 
har enskilt huvudmannaskap för vägarna ska ha möjlighet att erbjudas kommunal borgen 
för lån till vägavgifterna, för att pragmatiskt komma närmare ett system enligt 
likviditetsprincipen.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Om Nackalistan trodde att förslaget i motionen skulle leda till en förbättring av uttagsnivå 
för gatukostnader så skulle vi med glädje yrka bifall. Tyvärr så ser vi inte det utan delar 
tjänsteskrivelsens slutsats och förslag till beslut men mot helt motsatt bakgrund. Vi tror att 
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motionens förslag dessutom kan ge ytterligare ekonomisk börda på fastighetsägaren, något 
som Nackalistan helt motsätter sig.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vi kan konstatera att Alliansens huvudargument mot motionen är att 
”gatukostnadsersättning bör inte vara beroende av parametrar som varierar över tid”. 
Mycket varierar över tid och det går inte att förutsäga allt som kan hända. Om det är fler 
som delar på en kostnad så blir kostnaden per person lägre. Miljöpartiet tycker därför att 
kommunen borde vara mer flexibel i sin syn på gatukostnader. Allt som är hugget i sten är 
inte bra.” 
 
- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2017/1039 

Ensamkommande ungdomar 
Motion den 13 november 2017 av Barbro Sörman m.fl. (V)  

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom Migrationsverket har det statliga 
ansvaret att tillgodose de vuxna asylsökandens behov.  
 

Ärende 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun beslutar att de flyktingungdomar som bor i 
kommunen och som fyller 18 år innan asylansökan är prövad ska få bo kvar i Nacka.  
Det ingår i arbets- och företagsnämndens uppdrag att på olika sätt stödja asylsökande barn 
och unga då asylsökande ensamkommande barn är ett kommunalt ansvar. Asylsökande 
vuxna är i normalfallet ett statligt ansvar. I dagsläget görs inför en placerad ungdoms 18-
årsdag en bedömning om hens behov kan tillgodoses genom annan huvudman. Om inga 
särskilda skäl finns, till exempel särskilt vård- och omsorgsbehov, avslutas placeringen och 
ungdomen hänvisas att söka boende genom Migrationsverket. För de fall särskilt vård- och 
omsorgsbehov anses föreligga, behåller kommunen ansvaret och kan återsöka faktisk 
kostnad för placering.  
 
Motionens förslag kan leda till ökade kostnader på cirka 10 miljoner kronor för 2018.  
Arbets- och företagsnämndens budgetram för verksamheten ensamkommande barn och 
unga innefattar inga avsatta medel för år 2018. Det finns inte skäl att bifalla motionen då 
asylsökande vuxna är ett statligt ansvar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 106 
Kommunstyrelsen den 9 april 108 § 106 
Arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 6 
Etableringsenhetens tjänsteskrivelse den 31 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 106 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
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Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 106 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom Migrationsverket har det statliga 
ansvaret att tillgodose de vuxna asylsökandens behov.   

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 6 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom Migrationsverket har det statliga 
ansvaret att tillgodose de vuxna asylsökandens behov.  
 

Yrkanden 
Birgit Hansson (V) yrkade, med instämmande av Louise Ollivier (MP), Martin Hellströmer 
(S), Mikael Carlsson (NL) och Khashayar Farmanbar (S), bifall till förslaget i motionen. 
 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), David Bergquist 
(SD) och Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Jan-Eric Janssons yrkande mot Birgit Hanssons 
yrkande och fann att Jan-Eric Janssons yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster för Jan-Eric Janssons yrkande och 25 röster 
för Birgit Hanssons yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Jan-Eric Janssons 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 5 
 

Reservationer 
Birgit Hansson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Den här motionen handlar om, vad som riskerar att hända en ung människa som vaknar 
upp dagen efter sin 18-årsdag - i Nacka. 
Den handlar om vad vi i Vänsterpartiet inte tycker ska hända.  
Den handlar om vår möjlighet att bidra till ett tryggare liv för en ung människa, som enligt 
lagen har övergått till att vara ett statligt ansvar från att vara vårt lagliga ansvar.  
Den handlar om att unga människor inte ska behöva lida för att byråkrati och långa 
handläggningstider har lett till att de blivit försatta i denna situation. 
Den handlar om vad vi kan göra för att öka tryggheten och minska otryggheten för ett 
antal unga människor, som har haft och har mer än sin beskärda del av oro och otrygghet. 
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I Ärendet Statligt riktade medel för ensamkommande unga över 18 år - Tjänsteskrivelse 
AFN 2016/102 - finns att läsa under Konsekvenser för Barn ordagrant:   
 
”De allra flesta av de ungdomar som inte fått besked på sin asylansökan och som närmar 
sig 18 årsgränsen har varit i Sverige i flera år och har funnit ett fungerande sammanhang 
där de efter omständigheterna upplever trygghet. Ovissheten om vad som ska hända om 
asylprövning inte gjorts innan myndighetsdagen bidrar till att dessa unga människor 
upplever oro och förtvivlan kopplat till hopplöshet som inte sällan leder till suicidhot. 
De allra flesta hyser en stark önskan att få fortsätta de studier de påbörjat med möjlighet att 
kunna slutföra programmet de är inskrivna i. En flytt till något av Migrationsverkets 
anläggningsboenden innebär ett avbrott i skolgången då dessa boenden med stor 
sannolikhet ligger långt från Stockholmsregionen och det kan ta tid innan en ny fungerande 
skolsituation påbörjas." 
 
Mats Gerdau har i en protokollsanteckning - till KS' beslut 9 april - angående den 
beräknade ökade kostnaden på 10 miljoner anfört anfört att bl a Vänsterpartiet bedriver en 
oansvarig ekonomisk politik, som leder till att pengar måste tas från skolan o 
äldreomsorgen. Han är smart nog, att inte nämna, att 10 miljoner också motsvarar en 
tredjedel av den välfärdssatsning, som regeringen gjorde och som Nacka fick 30 miljoner 
från. Mångdubbelt större fördyringar har förekommit i projekt som Stadshuset och Pulsen 
Combine, utan att det kommit en enda kommuninnevånare till godo. 
 
"Nu är det dags för ordning och reda i flyktingpolitiken i stället för vänsterns lättsinne och 
kortsiktighet", avslutar Mats Gerdau sin protokollsanteckning. 
 
Vår rika kommun med värdeord som Mångfald och Öppenhet torde ha råd med de 10 
miljoner kronor, som förslaget beräknas kosta och som skulle underlätta livet för många 
och på sikt säkerligen komma Nacka kommun till godo.” 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet har under lång tid drivit dessa frågor och ställer sig bakom Vänsterpartiets 
motion gällande en otroligt utsatt grupp unga. Vi har i vår budget för 2018 avsatt extra 
medel för just denna grupp och har tidigt hösten 2017 lyft frågan på nämnden likväl som 
interpellation i kommunfullmäktige till nämndens ordförande där. Svaret blir tydligt att den 
styrande majoriteten avser att använda pengar, som betalas ut från staten med avsikt för att 
stötta de mest utsatta ungdomarna i fortsatt asylprocess, till ännu flera skattesänkningar och 
täppa till andra hål i sin budget. 
Den styrande majoriteten i Nacka fortsätter att prioritera skattesänkningar istället för att 
möta de behov som de allra svagaste i samhället har. De nyanlända ensamkommande unga 
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som fyller 18, eller blir uppskrivna i ålder till 18 år av Migrationsverket, ges ingen möjlighet 
i kunna bo kvar i Nacka kommun under den fortsatta asylprovningsperioden. Medel har 
avsätts i regeringens budget för att möjliggöra för unga att bo kvar i den kommun de rotat 
sig i istället för att bryskt ryckas upp när hen blir 18 år under asylprocessen och tvingas 
flytta till Migrationsverkets asylboende runt om i Sverige. Den styrande majoriteten i 
Nacka kommun väljer aktivt att inte finna lösningar för att ge dessa ungdomar chansen att 
vara kvar i ett tryggt sammanhang utan lämnar detta helt till ungdomen att finna 
boendelösningar hos snälla Nackafamiljer som säkerställer säng och värme utan betalning. 
Ungdomen riskerar att hamna i en beroendesituation för att säkerställa trygghet i att vara 
kvar i Nackasamhället under asylprocess. Skamligt att Nackamajoriteten inte vill föra dialog 
om lösningar tillsammans med aktörer i Nackasamhället hur vi kan lösa boende och 
trygghet för dessa ungdomar i en svår situation. Miljöpartiet har lyft frågan tidigt i höstas på 
nämnden likväl som interpellation i kommunfullmäktige till nämndens ordförande där. 
Svaret blir tydligt att den styrande majoriteten avser att använda pengar, som betalas ut från 
staten med avsikt för att stötta de mest utsatta ungdomarna i fortsatt asylprocess, till ännu 
flera skattesänkningar och täppa till andra hål i sin budget.” 
 
Martin Hellströmer lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”En angelägen motion som vi Socialdemokrater yrkar bifall till. Vi har länge lyft frågan om 
ett humant mottagande av ensamkommande ungdomar. Det är av yttersta vikt att vi ser till 
ungdomarna får en bra etablering i Nacka och att de får en trygg tillvaro och skolgång som 
i förlängningen leder till etablering på arbetsmarknaden.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är genant att se den oordning som vänsterpartierna skapat i flyktingpolitiken. 
Regeringen lägger lagförslag om att ensamkommande ungdomar som fått avslag på sin 
asylansökan ändå ska få stanna i landet, vilket lagrådet karaktäriserar som att ”gränsen har 
nåtts för vad som är acceptabelt”. Regeringen vältrar över stora kostnader på kommunerna 
genom att Migrationsverket och Arbetsförmedlingen har orimligt långa handläggningstider. 
Och de sätter de nyanlända på pottkanten när de blundar för den akuta bostadsbristen som 
råder i Stockholmsregionen, vilket gör att många kommuner endast kan ordna tillfälliga 
bostäder till de nyanlända som anvisas. Det är en hjärtlös och cynisk politik.  
 
På lokalplanet vill vänsterpartierna (S, MP, V och NL) att de ensamkommande ungdomar 
som fyller 18 år ska få stanna kvar i kommunen, trots att de då är statens ansvar. 
Kostnaderna för detta beräknas till 10 miljoner kronor för Nackas skattebetalare 2018. MP 
avsatte drygt 1 miljon kronor för detta i sin budget, medan övriga partier inte tog upp en 
enda krona. Det är en oansvarig ekonomisk politik som i förlängningen leder till att pengar 
måste tas från skolan och äldreomsorgen.  
 



 
51 (69) 

 21 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Nu är det dags för ordning och reda i flyktingpolitiken i stället för vänsterns lättsinne och 
kortsiktighet. Därför är det naturligt för oss moderater att avslå motionen.” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Denna grupp som oppositionen vill att Nackas skattebetalare skall försörja har kartlagts av 
den vänsterliberala tidningen Expressen https://www.expressen.se/nyheter/qs/de-9-000-
afghanerna--vilka-ar-de-egentligen/ och här är resultat: 
• 78 % fick åldern uppskriven till 18 år av Migrationsverket vid beslutstillfället 
• 0 % hade giltiga ID handlingar när de sökte asyl 
• 99,4 % är män 
• 49 % har själva uppgett att de har bott i Iran minst ett år innan de kom till Sverige. I snitt 
uppgav dessa personer att de bott i Iran i 10 år 
• 5 %  har själva uppgett att de har bott i Pakistan minst ett år innan de kom till Sverige. I 
snitt uppgav dessa personer att de bott i Pakistan i 13 år 
• Av hela urvalsgruppen uppgav 13,5 procent att de var födda i och hade bott hela livet i 
antingen Iran eller Pakistan. 
Det var glädjande att alliansen var rakryggad och röstade emot de rödgröna och 
Nackalistan.” 
 
- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2017/1046 

Hållbarhetsvecka i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun undersöker möjligheten att, ensam eller 
tillsammans med andra, anordna en hållbarhetsvecka i kommunen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 107 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 107 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 23 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 107 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 107 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att anordna en hållbarhetsvecka och 
noterar att hållbarhetsperspektivet lyfts under hela året i de evenemang som kommunen 
arrangerar eller deltar i. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2017/1043 

Äldreplan i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m. fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar i sin motion att kommunen upprättar en äldreplan för planering av 
äldreomsorgen, tillgången på bostäder, aktiviteter, mötesplatser, tillgänglighet och 
förebyggande hälsoarbete.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 108 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 108 
Äldrenämnden den 21 februari 2018 § 8 
Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 6 februari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 108 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 108 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i äldrenämnden den 21 februari 2018 § 8 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.  

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2017/1036 

Kommunal underhållsplan för offentliga miljöer i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att en underhållsplan för kommunens samtliga parker skapas och 
följs. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 109 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 109 
Natur- och trafiknämnden den 28 februari 2018 § 30 
Tjänsteskrivelse av drift offentlig utemiljö den 5 februari 2018 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 109 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 109 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning och konstaterar att 
förslagen i motionen är delvis genomförda på så sätt att en underhållsplan för 
utomhusmiljöer redan finns. Vidare ska förslagen om bättre underhåll av 
utomhusanläggningar genomföras framöver genom bättre efterlevnad av underhållsplanen. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 28 februari 2018 § 30 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning och konstaterar att 
förslagen i motionen är delvis genomförda på så sätt att en underhållsplan för 
utomhusmiljöer redan finns. Vidare ska förslagen om bättre underhåll av 
utomhusanläggningar genomföras framöver genom bättre efterlevnad av underhållsplanen. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2017/1040 

Plan för minskad segregation 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka ska anta en målsättning för att bli en mer jämlik kommun 
och att kommunen utarbetar en plan för hur detta ska ske.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 110 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 110 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 110 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 110 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det är viktigt att samverka med myndigheter, kommuner, 
näringsliv och civilsamhälle för att bidra till ett samhälle där alla har samma möjligheter. 
Särskilt ska insatser för att människor har arbete och egen försörjning prioriteras.  
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2017/1167 

FN-certifiering av Nackas skolor 
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ser över möjligheten att erbjuda resurser till 
skolor som önskar bli FN-certifierade.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 111 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 111 
Utbildningsnämnden den 15 februari 2018 § 11 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 18 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige den 23 april 2018 § 111 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 111 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen ”Klart att Nacka ska ha FN-skolor”.  

Beslut i utbildningsnämnden den 15 februari 2018 § 11 
Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige skulle fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen ” 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 153 Dnr KFKS 2017/379 

Digitalisering för framtidens bostäder 
Motion den 20 april 2017 av Khashayar Farmanbar m fl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska uppdra åt kommunstyrelsen att ta fram 
en digitaliseringsstrategi.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 149 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheterna Nacka och Nacka stad den 22 mars 2018 
Motion ”Digitalisering för framtidens bostäder” 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 24 april 2017 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 149 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom kommunen inte enligt lag har 
möjlighet att påverka kvaliteten med avseende på digitalisering i de bostäder som byggs. 
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2017/927 

Avtal för Skurubron 
Motion den 16 oktober 2017 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att kommunen ska omförhandla gällande avtal med Trafikverket om 
byggande av en ny Skurubro mot bakgrund av att de gamla förutsättningarna och villkoren 
inte längre gäller. Finansieringen ska i så hög grad som möjligt belasta Trafikverket som har 
till uppgift att finansiera broar och vägar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 152 
Stadsledningskontoret tjänsteskrivelse den 28 februari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 152 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom det är kommunens vilja att den 
nya Skurubron ska byggas snarast möjligt och att ett ifrågasättande av ingånget avtal skulle 
äventyra hela projektet. Eftersom vare sig nuvarande eller tidigare regeringar avsatt 
tillräckligt med pengar för en ny Skurubro fordras denna medfinansiering för att bron ska 
kunna byggas. 
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 155 Dnr KFKS 2017/1038 

Kundvalssystem 
Motion den 11 november 2017 av Rolf Wasteson m fl (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att kundvalssystemet och begreppet kund ska avskaffas. Motionärerna 
anser att de demokratiska rättigheterna reduceras när medborgare ses som kunder, att 
systemet i sig har blivit kostnadsdrivande och har missgynnat människor som av olika skäl 
har svårt att ta reda på vad olika alternativ innebär.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 153 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 4 april 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 153 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då kundval är en av Nackas styrprinciper 
och en del av kommunens systematiska kvalitetsarbete. Syftet med kundvalet är att ge 
kommuninvånarna direkt inflytande över den service de har rätt till.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 156 Dnr KFKS 2017/1035 

Kolloverksamhet för barn i Nacka 
Motion den 10 november 2017 av Rolf Wasteson m fl (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna har föreslagit att det ska anordnas kolloverksamhet i Nacka kommun, att alla 
som söker ska kunna erbjudas plats och att kolloavgifterna ses över. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 154 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 april 2018 
Protokollsutdrag fritidsnämnden den 15 februari 2018 § 8 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 154 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Bedömningen är att barn och ungdomar i 
Nacka redan erbjuds verksamheter i och utanför kommunen som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen och att taxan för kolloverksamhet som fastställs av kommunfullmäktige i 
samband med ärendet om mål och budget redan är anpassad för hushåll med lägre 
inkomster. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 157 Dnr KFKS 2017/1042 

Skolornas lokalhyror 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m. fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att det nuvarande systemet med internhyra ska avskaffas och ersättas 
med ett system där lokalerna är en fri nyttighet eller en fast andel av skolpengen avsätts till 
hyra. De vill att kommunstyrelsen ska utforma det nya systemet så att det kan införas 
snarast och senast år 2019. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 156 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 16 april 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 156 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 158 Dnr KFKS 2017/1174 

Snabbladdningsstationer i Nacka   
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en strategi för utbyggnad av 
snabbladdningsstationer över hela Nacka så att fler får möjlighet att snabbladda sina elbilar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 155 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 155 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Natur- och trafiknämnden fick i beslutet den 13 november 2017, § 307, om mål och budget 
2010-2020 (särskilt beslut nr 39) i uppdrag att ta initiativ till fler laddstolpar. 
Kommunfullmäktige bedömer att det uppdraget omfattar att översiktligt kartlägga 
möjligheten att på kort och lång sikt bygga ut anläggningar för snabbladdning av elbilar på 
strategiska ställen i Nacka. Förslaget i motionen kan med detta anses bifallet. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur
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§ 159 Dnr KFKS 2017/1165 

Förslag om biltrafiken i Nacka  
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
I sin motion föreslår motionärerna att Nacka ser över möjligheten att delta i den 
Europeiska Trafikantveckan och förslår även en bilfri dag i anslutning till denna. Enligt 
motionen kan förslagen leda till att invånarna i Nacka får uppleva staden på ett nytt sätt 
samtidigt som det kan bli en dag för att väcka både (efter)tanke och diskussion.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 157 
Natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 54 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 28 februari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 157 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige bifaller förslaget att kommunen ska delta i den Europeiska 
Trafikantveckan genom att i första hand flytta relevanta aktiviteter till den veckan. 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en bilfri dag med hänvisning att det saknas den 
typ av stadsstruktur i Nacka som krävs för att kunna uppleva kontrasten. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 27 mars 2017 § 54 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige bifaller förslaget att kommunen ska delta i den Europeiska 
Trafikantveckan genom att i första hand flytta relevanta aktiviteter till den veckan. 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en bilfri dag med hänvisning att det saknas den 
typ av stadsstruktur i Nacka som krävs för att kunna uppleva kontrasten. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 160 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
Det fanns inga anmälningar till sammanträdet. 
 
- - - - - 
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§ 161 

Anmälningar från revisorerna 
 

Ärende 

Skrivelser  
Skrivelse från revisorerna 2018-05-09 till 
kommunstyrelsen, KS och miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden, MSN 
Bilaga 1 och 2, protokollsutdrag från KS 
och MSN 
Bilaga 3 Yttrande från KS 2018-04-09 

 
- - - - - 
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§ 162 Dnr KFKS 2018/547 

Motion – Vinterunderhåll av cykelvägen längs Ältavägen 
Motion den 21 maj 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 163 Dnr KFKS 2018/548 

Motion – Satsning på kollektivtrafiken 
Motion den 21 maj 2018 av Maria Raner m. fl. (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 


